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Sammanställning av synpunkter från föreningar på möte 

om utvecklingen av Järlahöjden 
 

 
Den 6 november träffade Nacka kommun idrottsföreningar, som har sin verksamhet på 
Järlahöjden, för att berätta om status med stadsutvecklingen på Järlahöjden, hur processen 
ser ut framöver och hur planeringen av fritidsanläggningar ser ut i hela kommunen. 
 
Ett tjugotal representanter från elva olika föreningar deltog på mötet. Här är de förslag och 
synpunkter som föreningarna skrev ner på mötet.  

Synpunkter utan inbördes ordning 
 

• Det är viktigt att titta på helhetsbilden i Nacka kommun. 

• Stor inflyttning – ökat behov. 

• Varför nämns aldrig behovet i Sicklaområdet? 

• Sicklaallen behöver utökas till minst en elvaspelarplan. Fördelarna är att den ligger i 

hjärtat av Sickla – närhetsprincipen. Placeringen är fördelaktig då den omges av 

kommersiella lokaler och skola. 

• Säkerställ att Järlahöjdens idrottsanläggningar klarar kapacitetsmässigt behovet av 

spontanidrott. 

• Bygg utegym för alla på Järlahöjden. 

• Vi vill vara med och påverka hur och vad anläggningarna ska innehålla och delge 

vad föreningarnas behov är och hur det kan se ut i framtiden. 

• Lägg in en kort bana runt kommunhuset och skog/parkmark för löpning/elljusspår 

t.ex. två kilometer med belysning. Det skulle då vara många människor som 

använder elljusspår centralt vid sidan av bostäder och idrottsanläggningar. 

• Hur kommer nya sporters verksamheter kunna få sina behov tillgodosedda? 

• Privatägda anläggningar kan innebära hinder för ny användning av byggda 

anläggningar. 

• Viktig fråga från volleyboll i Nacka är att nya hallar utrustas med nät och stolpar för 

volleybollträning. 

• Det finns behov av beachvollleyplaner, helst åtta stycken på en plats i Nacka. Utan 

en anläggning med många planer kan verksamheten inte bedrivas på ett bra sätt. 

• Försök sammanställ en behovsanalys utifrån dagens och morgondagens invånare – 

denna bör gå på remiss till samtliga föreningar. 

• Var tydliga: skriv inte en eller två ishallar när ni tidigare lovat/kommunicerat två. 
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• Om nu ”en annan” aktör ska utveckla Järlahöjden måste kommunen kravställa på 

rätt sätt, rätt kapacitet och med rätt behov. 

• Alla föreningar bör bjudas in och få redovisa sina behov, förutsättningar och kan 

naturligtvis bidra med vår kunskap. 

• Underlaget till markanvisningstävlingen bör/ska gå på remiss till föreningarna innan 

en aktör utses. I annat fall riskerar ni att gå miste om våra behov och kunskaper. 

• Anders – vi vill vara med inför markanvisningstävlingen! Vi vill vara med och 

påverka och hjälpa er annars hade vi inte visat detta intresse. Gäller alla föreningar. 

• Politiken verkar inte tycka att idrotten är viktig. 

• Idrottsanläggningarna står inte i proportion till befolkningstätheten. 

• Inriktningsbeslutet måste rivas upp för att sätta fokus på proportionen befolkning 

versus idrott. 

• Detta förslag tecknar inte ner behovet. 

• Ta bort bostäderna och bygg ett campus (idrott + skola) 

• Möt behovet av idrott!! 

• Börja med att inventera behovet av idrott. 

• Centrala Nacka behöver inte bestå av så mycket bostäder. 

• Bygg ny överdäckning och placera idrottsytor där. 

• Ha en verklig dialog med föreningarna innan inriktningspolitik tas. 

• Riv inriktningsbeslutet – börja om. 

• Bygg idrottsanläggningar med inriktning elitverksamhet (kapacitet).  

• Förtäta – bygg nytt pussel. 

• Inventera antal bostäder – inventera behovet av idrotten. Finn en hållbar framtid. 

• Hur kan ni säga att idrotten är viktig när ni minskar idrottsinnehållet i den plan som 

finns idag? 

• En kommun som Nacka borde ha behov av ett idrotts- och kulturcenter som är 

flexibel, exempelvis Skövdearena. 

• När startar markanvisningstävlingen? 

• Skuru Ik har behov av en ”tävlingshall” med publikkapacitet på 1000 åskådare vilket 

med fördel utförs som 2-3 träningshallar med teleskopläktare som skjuts ut och 

skapar en tävlingsarena. Dvs. 3 hallar á 23x44 meter med 7 meter rumshöjd. Glöm 

inte bort att handboll spelas med klister vilket innebär att hallen måste städas innan 

exempelvis futsal eller innebandy kan spelas. 

• I samtliga idrotter används styrketräning som en del av verksamheten. Idag bedrivs 

den ofta i korridorer vilket inte är ändamålsenligt. Dvs planera in en stor eller flera 

lokaler för detta på Järlahöjden. 

• Utegym kan med fördel användas av såväl idrottsföreningar som boende i området. 

• Vi har en stark oro för att politikerna inte förstår hur viktig den ideella idrotten är 

för Nacka kommun. Vi får så mycket gratis verksamhet för våra ungdomar. 

• Skuru Ik har bedrivit elitverksamhet i över 30 år och vill fortsätta med det. Det 

inspirerar många ungdomar att börja med idrott. 
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• Skuru är fortfarande intresserade av att bygga en träningshall för handboll och 

basket vid Skurustugan.  

• Vi vill vara med att påverka innehållet i anläggningarna innan 

markanvisningstävlingen. Hälsningar Skuru IK, simning, handboll och basket. 

• I markanvisningen ska det ingå krav i olika faser i byggnationen för att kunna 

säkerställa fungerande idrottskapacitet.  

• Det ska vara möjlighet att få extrapoäng i markanvisningstävlingen om 

idrottskapacitet är mer än den miniminivån som efterfrågas. 

• När fattar kommunfullmäktige beslut? 

• Samnyttja mellan funktioner. 

• Nya anläggningar klara innan gamla rivs. 

• Är priserna mot föreningarna jämna i hela kommunen? Ja. 

• Hopkoppla närhetsprincipen med uppdaterad kapacitetsutredning. 

• Livskvalitet – erbjud spontanidrott. 

• Nytt möte. Inte information utan dialog. 

• Det är viktigare att ha två ishallar bredvid varandra än att absolut vara på 

Järlahöjden. 

• Vad har ni för viljeinriktning för idrotten? 

• Hur kan vi vara delaktiga? 

• Vilka hyror kommer det att vara på sikt? 

• Svårt att ta ställning – helhetsbilden saknas. 

• Det är så stort område – tveksamt om entreprenörer är intresserade. 

• Vi vill att människor ska flytta hit – med sina barn! 

• Två elvaplaner möter inte behovet för fotbollen, det har inte fotbollsföreningarna 

efterfrågat. 

• Vi vill vara med att påverka före markanvisningstävlingen (jan-mars). 

• Alla de som bor här nu kommer att skuffas undan från idrottsytorna när det 

kommer 4000 personer till hit. 

• Ni ska få hit människor att bo här för att betala tunnelbanan men det försämrar 

livskvaliteten för oss som bor här. Bygg så att det matchar kapacitetsutredningen. 

• Befolkningsökningen sätter högra krav på klubbarna. Då ökar behovet av 

spontanidrottsytorna.  

• Vi vill gärna att förslaget gå på remiss till föreningarna innan beslutet tas. 

• Ritningen som ni visar på Järlahöjden fungerar inte, det har inte fungerat någon 

annanstans att ha idrott bland bostäder. Vilket samhälle vill man bygga? Om intäkter 

för bostäder prioriteras kommer platser för idrott aldrig att räcka till. 

• Är det tvingande att det på listan ska med i området. Om inte, kan man då titta på 

andra områden där det finns plats för två ishallar?  

• Vi har redan ont om tider för idrotten. Hur ska det bli när vi blir fler? 

 


